
  

Geachte aanwezigen, 

Als het gaat om de intensieve veehouderij spreken we allang niet meer over boeren, maar over 

vleesindustriëlen die niet met mens en dier bezig zijn, maar met rendement en dus ook heel 

eenzijdig een kijk hebben op deze wereld. Gedeputeerde Mackus staat door zijn acteren in 

dienst van deze vleesindustriëlen. Schrijnende voorbeelden daarvan hebben we beschikbaar. 

Als het gaat om vlees dan heeft dat niets met de noodzaak van voeden van de 

wereldbevolking te maken. Veel vlees is ongezond en niet duurzaam. Zelfs in China in de 

meerjarenplannen zijn acties aangezet de vleesconsumptie te verminderen. De omzetting van 

plantaardig voedsel naar vlees is inefficiënt en dus een bedreiging van de voedselvoorziening 

voor de hele wereld. Het probleem in ons land is, dat de vleesindustriëlen wel de vreugde van 

de winst voor zich willen houden, maar de last van stank, gevaren voor de volksgezondheid 

en het milieu willen delen, d.w.z. verspreiden. Met nieuwe technieken valt er uiteraard veel te 

verbeteren, maar de hoeveelheid land is zonder oorlog niet uit te breiden. Voor het grote 

milieu is het mogelijk met verbeterde technieken een verbetering te bewerkstelligen. Echter, 

op lokaal niveau leidt de concentratie tot overlast (vervoer, stank, fijnstof, NH3 etc.) die 

alleen te voorkomen is als er 99% van de problematiek wordt afgevangen. Met de huidige 

politiek wordt voor innovatie geheel ingezet op grote bedrijven (en daarmee dus de familie 

bedrijven de nek om gedraaid). Daarnaast wordt via de vergisting van afval vastgehouden aan 

de fossiele energie voorziening, zonder het mestprobleem op te lossen, maar vooral is dit een 

exploitatie subsidie voor de grote bedrijven. 

Conclusie is dus, dat vlees geen duurzame toekomst heeft en met subsidie en heel goedkope 

arbeidskrachten in het leven wordt gehouden en dus over 10 jaar een grootscheepse sanering 

tegemoet gaat. Conclusie is ook dat subsidies gericht moeten zijn op het versterken van de 

familie bedrijven en regionale economieën. 

Daarom moet er nu een stop op nieuwe vestigingen van Intensieve Veehouderijen worden 

gezet, moet er de plicht komen voor deze bestaande grote bedrijven, zonder subsidie (waar 

veel geld verdiend wordt is geen ondersteuning nodig) om hun technieken sterk te verbeteren 

en steeds verder dan het bestaande). Varkens en andere intensieve veehouderijen, maar ook de 

kleinere bedrijven die sluiten, worden niet in capaciteit vergroot. Familie bedrijven mogen 

slechts in kleine mate en werkend aan nieuwe marktconcepten, enige uitbreiding plegen en 

dienen zelf het land te hebben om hun mest op te benutten. 

Ik vraag u niet om alle bedrijven te sluiten, maar wel om een stop op de toename te zetten en 

via geleidelijkheid en regelgeving te werken aan vermindering. 

En als er geklaagd wordt over regelgeving, dan is het goed dat de vleesindustriëlen beseffen 

dat regelgeving start en vaak naloopt op problemen en spanningen die door hen veroorzaakt 

zijn. 


